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 انتقال رایگان زائران از مرز باشماق 
به سلیمانیه

 ســـنندج - بـــا توجـــه به تـــردد زائـــران اربعیـــن  برای 
سومین ســـال از مرز باشماق  با هماهنگی های انجام 
گرفتـــه انتقال زائران از این مرز به ســـلیمانیه عراق تا 

روز اربعین بـــه صورت رایـــگان خواهد بود.
»اســـماعیل زارعی کوشـــا«، اســـتاندار کردســـتان  با 
بیان اینکه زیرســـاخت و امکانات حمـــل و نقل برای 
بازگشـــت زائـــران اربعیـــن از عـــراق به مرز باشـــماق 
فراهم شده اســـت، اظهار داشـــت: میزان تـــردد زوار 
اربعیـــن از مـــرز باشـــماق کمتـــر از ظرفیـــت و انتظار 
است. در ۲۵ کیلومتری بغداد در سیطره ۵۴، فضایی 
برای برگشـــت زوار به مرز باشماق وجود دارد و زائران 
اربعیـــن می تواننـــد این مســـیر را بـــرای بازگشـــت به 
کشـــور انتخاب کننـــد. البتـــه در حال حاضـــر هم  با 
توجه به بهبود شـــرایط، زیرساخت ها و هوای معتدل  
این مرز عمـــده ای از زائران برای بار دوم و ســـوم این 

مســـیر را انتخاب کرده اند.
 اســـتاندار کردســـتان خاطرنشـــان کـــرد: بـــه منظور 
بررســـی چگونگی آخرین وضعیت تردد زائران و ارائه 
خدمات به آنان، نماینده ای بـــه همراه تیمی از هلال 
احمـــر به این محل اعزام خواهند شـــد تـــا زوار بدون 

هیچ مشـــکلی به کشـــور بازگردند.
 

 بهره برداری پروژه تأمین آب
 استان اصفهان تا پایان سال

 اصفهان - اســـتاندار اصفهان از بهره بـــرداری از پروژه 
تأمیـــن آب از منابـــع جنـــوب اســـتان بـــا نام شـــهید 
رئیســـی تـــا پایان اســـفند امســـال خبـــر داد و گفت: 
بـــا توجه بـــه ۱۲ جبهـــه کاری و ۶ مخـــزن تاکنون ۱۴۸ 
کیلومتر بازگشایی مســـیر و قالب بندی و بتن ریزی۶ 
مخـــزن ۳۰ هزارمتـــر مکعبی نیز انجام شـــده اســـت.

ســـید رضـــا مرتضـــوی در یکصـــد و چهلمین جلســـه 
شـــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اســـتان 
اصفهـــان تصریـــح کـــرد: طـــرح تأمیـــن آب از خلیج 
فـــارس ابتدا بـــه ســـاکن در دوره قبل مطرح نشـــده 
بلکـــه از دوره پهلـــوی انتقـــال آب بـــه فـــلات مرکزی 
مطـــرح بـــوده و پـــس از پیـــروزی انقلاب هرکـــدام از 
دولت هـــای گذشـــته مســـأله را کم یـــا زیـــاد پیگیری 
کرده اســـت اما شـــروع عملیاتی پـــروژه در این دولت 

اتفـــاق افتاد.
وی اضافـــه کرد: مـــا برای احیـــای زاینـــده رود در پنج 
محـــور، ۲۵ برنامـــه عملیاتـــی را طرح ریـــزی کردیـــم 
کـــه تأمیـــن آب، اصـــلاح الگوهای مصـــرف و افزایش 

ظرفیـــت بهـــره وری را در آن دیده ایـــم.

ایران در »ایران«

یوسف حیدری
خبرنگار

گزارش

آذربایجـــان غربـــی با تولیـــد ســـالانه نزدیک به 
یـــک میلیـــون و ۵۰۰ هزار تن، قطب اول ســـیب 
در کشـــور بـــه شـــمار مـــی رود. کیفیت ســـیب 
ایـــن اســـتان بـــه انـــدازه ای اســـت که همـــواره 
بخـــش زیادی از این ســـیب در کشـــورهای هند 
و پاکســـتان، عراق و کشـــورهای حاشیه خلیج 
فارس متقاضی داشـــته و آمارها نشـــان می دهد 
معیشـــت بیـــش از ۶۰ هـــزار خانوار اســـتان به 
صورت مســـتقیم با درختان ســـیب گره خورده 
است. با نزدیک شـــدن به فصل برداشت سیب 
که اواخر شـــهریور ماه است بسیاری از باغداران 
نگران هســـتند که باز هم قصه تلخ ســـال های 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ تکـــرار شـــود. نبـــود بازار مناســـب، 
نبود برنامه مشـــخص و الگوی مناســـب کشت، 
نبود ســـورت و بســـته بندی نامناسب محصول، 
منطقـــی نبـــودن قیمت ها بـــا توجه بـــه هزینه 
تولیـــد، گران بـــودن هزینه هـــای حمل و نقل به 
همـــراه فراهم نبودن زیرســـاخت های صادراتی 

باعث شـــده بود که بســـیاری از باغداران سیب 
متضرر شوند و محصول باغ شـــان را کنار جاده 
رهـــا کنند. تعدادی از آنها نیـــز با کندن درختان 

ســـیب، درخت زردآلـــو را جایگزین کردند.
 

جایگزینیزردآلوبهجایسیب
حبیـــب دولتـــی باغـــدار روســـتای رحیم آبـــاد 
یکـــی از باغدارانی اســـت که به دلیل مشـــکلات 
و به صرفـــه نبـــودن تولیـــد ســـیب بـــا کنـــدن 
درختان ســـیب، زردآلـــو را جایگزیـــن آنها کرد. 
او بـــا اشـــاره بـــه اینکه هنـــوز هم بخشـــی از آن 
مشـــکلات باقـــی مانـــده اســـت، بـــه خبرنـــگار 
»ایران« گفت: متأســـفانه مشـــکلاتی که سال ها 
قبل باغداران ســـیب داشـــتند، هنوز هم ادامه 
دارد. هزینه هایـــی کـــه بـــرای باغ ســـیب انجام 
می دهیـــم، بـــا درآمـــد حاصـــل از فـــروش آن 
همخوانی ندارد. همین مشـــکلات باعث شـــده 
تعداد زیادی از درختان ســـیب بـــاغ را دربیاورم 
و بـــه جای آن درخـــت زردآلو بـــکارم و الان فقط 
۵۰ درخـــت ســـیب دارم. بـــا توجه به بـــالا رفتن 
قیمت ســـم برای باغدار ســـیب، تهیه آن بسیار 
مشـــکل اســـت. از طـــرف دیگـــر بـــا جلوگیری 
از صـــادرات ســـیب بـــه بهانـــه اینکه بایـــد بازار 
داخـــل تأمین شـــود، ضربه بزرگی بـــه باغداران 

وارد می شـــود. معمولاً دلال ها بـــا قیمت خوبی 
ســـیب را می خرنـــد و صادرمـــی کننـــد. درخت 
ســـیب برخلاف زردآلو به آب زیادی نیـــاز دارد و 
بایـــد در چنـــد نوبت ســـم بزنیم کـــه این باعث 

افزایـــش هزینه هـــای تولید می شـــود.
ایـــن باغـــدار ادامـــه داد: البتـــه بعـــد از احیای 
دریاچـــه ارومیـــه وضعیـــت آب و هـــوای منطقه 
بخصوص روســـتاهای اطراف دریاچـــه که مرکز 
اصلی تولید ســـیب اســـت، بهتر شـــده اســـت. 
روســـتای رحیم آبـــاد در نزدیکـــی دریاچـــه قرار 
دارد و به برکت پرآب شـــدن دریاچه، آب و هوای 
خنکـــی داریـــم، ولی ســـال های گذشـــته آنقدر 
دما بالا بـــود که ســـیب از بین می رفـــت. البته 
به دلیل مشـــکلاتی که ســـال های قبل در زمینه 
خریـــد ســـیب صنعتی وجود داشـــت بســـیاری 
از باغـــداران محصولات شـــان را کنـــار جـــاده 
می ریختنـــد و رهـــا می کردنـــد. همیـــن باعـــث 
شـــده تا برخـــی از باغـــداران درختان ســـیب را 
در بیاورنـــد و زردآلو بکارند. باغدار ســـیب برای 
اینکـــه بتوانـــد باغـــش را در بهتریـــن شـــرایط 
نگـــه دارد و محصولـــش را بفروشـــد، خـــون دل 
زیادی می خورد و در آخر نیز ســـود زیادی نصیب 
باغدار نمی شـــود. بایـــد اداره جهاد کشـــاورزی 
قیمت خرید تضمینـــی را بالا ببرد تا باغدار برای 

از حذف عوارض صادرات تا تسهیل انتقال سیب صنعتی به مراکز فرآوری

راه صادرات سیب آذربایجان غربی هموار شد

تولید ســـیب انگیزه داشـــته باشـــد.
 

کارگروهیبرایحلمشکلاتسیب
ســـال گذشـــته با تشـــکیل یک کارگـــروه ویژه 
برخی از مشـــکلات باغداران ســـیب حل شد 
و خبـــری از دپـــوی ســـیب در کنـــار جاده هـــا 
نبـــود. به گفتـــه مســـئولان جهاد کشـــاورزی، 
بـــا رفـــع موانـــع تولید، ســـال گذشـــته بیش 
از 7۰۰ هـــزار تـــن ســـیب صـــادر شـــد و علاوه 
بـــر آن، ســـیب آخر ســـال کشـــور نیـــز تأمین 
شـــد. دکتـــر دیانتی معـــاون بهبـــود تولیدات 
گیاهی جهاد کشـــاورزی آذربایجـــان غربی در 
گفت و گو بـــا خبرنگار »ایـــران« با بیـــان اینکه 
دیگر شـــاهد صحنه های زشـــت دپوی ســـیب 
در کنار جاده ها نخواهیم بود، گفت: اســـتان 
آذربایجـــان غربی قطب تولید ســـیب کشـــور 
اســـت. ۳۵ درصد سیب کشـــور در این استان 
تولید می شـــود و بیـــش از یک و نیـــم میلیون 
تـــن ســـیب در ســـال زراعـــی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ تولید 
شـــد. در حال حاضر نیز در مرحله رویش قرار 
داریم و اواخر شـــهریورماه سیب های درختی 
برداشـــت می شـــود. از یک و نیـــم میلیون تن 
ســـیبی که ســـال گذشته تولید شـــد، بیش از 
۴۴۰ هزار تن آن به صورت ســـیب صنعتی بود 
که همه این ســـیب ها در خود اســـتان جذب 
شـــد. خوشـــبختانه با اقداماتی که سال قبل 
با تشـــکیل کارگـــروه انجام گرفت، بســـیاری از 
مشـــکلات مربوط به باغداران ســـیب و نحوه 
خرید و صادرات و ارســـال آنهـــا به کارخانجات 
و کارگاه های صنایع تبدیلی برطرف شـــد. این 
کارگروه هر ماه در اســـتانداری تشکیل جلسه 
می دهـــد تـــا بتوانیـــم ســـیب صنعتـــی تولید 
شـــده را به صـــورت بهداشـــتی بـــه کارخانه ها 
و کارگاه هـــای صنایـــع تبدیلی هدایـــت کنیم. 
خوشـــبختانه بـــا اقداماتـــی که در ایـــن زمینه 
صورت گرفت، ســـیب های صنعتـــی خریداری 
شـــده به جایگاه های مشـــخص منتقل و پس 
از آن به کارخانه ها و کارگاه های صنایع تبدیلی 

منتقل می شـــود.
وی ادامه داد: خوشـــبختانه در ۴7۱ سردخانه 
ظرفیـــت ذخیـــره ۱۲۰۰ تـــن ســـیب داریـــم و 
مشـــکلی در زمینه نگهداری از ســـیب نداریم. 
بخشـــی از ســـیب اســـتان کـــه به شـــکل تازه 
اســـت در ســـردخانه ها ذخیـــره می شـــود و 
ســـال گذشـــته نیز بیش از 7۰۰ هزار تن سیب 

صادر شـــد.
 

رطوبت،آفتیبرایسیبقرمز
دکتـــر دیانتـــی با اشـــاره بـــه اینکـــه ۴۵ درصد 
ســـیب اســـتان ســـیب قرمـــز و ۵۰ درصـــد نیز 
ســـیب زرد است و ۵ درصد بقیه ارقام تابستانه 
و بومـــی و ســـیب ســـبز یـــا همـــان اســـمیت 

هســـتند، از رطوبـــت بالا که باعث آســـیب به 
ســـیب قرمز شـــد، به خبرنگار »ایران« گفت: 
در کنـــار اقدامـــات خوبـــی کـــه برای ســـیب 
اســـتان انجـــام گرفـــت، متأســـفانه امســـال 
خســـاراتی به دلیـــل رطوبـــت بـــالا و بارندگی 
در زمـــان گرده افشـــانی داشـــتیم و این باعث 
آســـیب رســـیدن به ارقام ســـیب قرمز شد. به 
همین دلیل شاید امســـال به اندازه سال قبل 
ســـیب قرمز نداشته باشـــیم و عملکرد تولید 
ســـیب کاهش داشـــته باشـــد. با ایـــن وجود 
کارگـــروه به صـــورت فعال در تلاش اســـت که 
اجـــازه ندهیم چهره زشـــتی که دو ســـال قبل 
با دپوی ســـیب در کنار جاده ها شاهد بودیم، 
تکرار شود. سال قبل خوشبختانه با مدیریتی 
که انجـــام دادیم، چهره زشـــتی که بـــه وجود 
آمده بـــود از میان رفـــت و امســـال نیز تلاش 
می کنیم بهتر از گذشـــته ســـیب های صنعتی 
تولید شـــده را به کارخانه های فرآوری هدایت 
کنیم. ســـال قبـــل موفقیـــت خوبـــی در این 
زمینه داشـــتیم و امســـال نیز بهتر از گذشـــته 

عمل خواهیـــم کرد.
 

سیبآخرسالتأمینمیشود
معاون بهبود تولیدات گیاهی جهاد کشاورزی 
آذربایجـــان غربـــی در زمینه صادرات ســـیب 
نیـــز گفت: در این زمینـــه برنامه های مختلفی 
داریـــم. یکی از آنها این اســـت که بـــا عوارض 
صادرات مخالفت کردیم، چون ســـیب زیادی 
در ســـردخانه ها داریم و علاوه بر تأمین سیب 
آخـــر ســـال تـــلاش می کنیم بـــا صـــادر کردن 
بقیه ســـیب ها نگذاریم ســـیبی در سردخانه 
بمانـــد. اگر جلوی صادرات را بگیریم، ســـیب 
در ســـردخانه باقـــی می ماند و بـــه این ترتیب 
هـــم تولیـــد کننـــده متضـــرر می شـــود و هـــم 
ســـردخانه دار. اگر هم مدیریـــت نکنیم و همه 
ســـیب ها را صادر کنیم نمی توانیم سیب آخر 
ســـال و ایام نوروز را تأمین کنیم. خوشبختانه 
در این زمینـــه هماهنگی خوبی بین ریاســـت 
سازمان جهاد کشاورزی و باغبانی و همچنین 
مدیـــران و کارشناســـان وجود دارد تـــا بتوانیم 
ایـــن مقوله مهم را مدیریت کنیـــم. تا به امروز 
هم بـــا مدیریت خوبی کـــه انجـــام گرفته، در 
ارقام مختلف ســـیب شـــاهد افزایـــش تولید 
هســـتیم و فقط در رقم ســـیب قرمز به دلیل 
خســـارت ناشـــی از رطوبت، شـــاید با کاهش 

تولید مواجه شـــویم.
وی دربـــاره تعییـــن قیمـــت خریـــد ســـیب از 
باغـــداران گفت: فعلاً قیمـــت خرید تضمینی 
مشخص نشـــده اســـت و اواخر شـــهریور ماه 
تعییـــن خواهد شـــد. قیمت اولیه بر اســـاس 
عرضه و تقاضا ســـر باغ و یا جلوی در سردخانه 

مشـــخص خواهد شد.

در راســـتای اجـــرای برنامه جامـــع ارتباط با 
مشـــتریان شـــرکت فـــولاد مبارکه، نشســـت 
صمیمـــی شـــرکت فـــولاد مبارکـــه و شـــرکای 
کســـب وکار عرضه لوازم خانگی با حضور رضا 
حیـــدری، معاون فروش و بازاریابی شـــرکت 
فولاد مبارکـــه، عباس هاشـــمی دبیر انجمن 
ملـــی صنایـــع لوازم خانگـــی و فعـــالان حوزه 
صنعـــت لوازم خانگـــی در تهـــران همزمان با 
برپایی نمایشـــگاه لوازم خانگی برگزار شـــد.
رضـــا حیـــدری، معـــاون فـــروش و بازاریابی 
فـــولاد مبارکـــه در این نشســـت بـــه ضرورت 
توجه به بازارهـــای جهانی پرداخت و تصریح 
کـــرد: صـــادرات فـــولاد چیـــن همـــه بازارهـــا 
ایـــن رو بی توجهـــی  از  را تهدیـــد می کنـــد 
مســـئولان بـــه تحـــولات بازارهـــای جهانـــی 

تعجب برانگیـــز اســـت.
 وی بـــا اشـــاره بـــه افزایش چشـــمگیر حجم 
واردات محصولات فولادی به کشـــور در سال 
۱۴۰۲، چالش جـــدی صنعت فولاد در ســـال 
۱۴۰۳ را موضـــوع واردات محصـــولات فولادی 
چین به ایران و کاهش صـــادرات فولاد ایران 

به بازارهای هدف دانســـت.
حیـــدری در ایـــن خصـــوص گفـــت: کاهش 
قیمـــت ســـنگ آهن و محصولات فـــولادی در 
بازارهـــای جهانی و صـــادرات فزاینـــده فولاد 
چیـــن بـــرای همـــه تولیدکننـــدگان فـــولاد از 
ایـــران نگران کننـــده  جملـــه فولادســـازان 
بـــوده اســـت امـــا بی توجهـــی وزارت صمت 
بـــه تحـــولات بازارهـــای جهانـــی عجیـــب و 
کـــه  شـــرایطی  در  و  اســـت  نگران کننـــده 
بســـیاری از کشـــورهای تولیدکننـــده فـــولاد 
جهت حمایـــت از تولید داخل خود نســـبت 
به تعرفه گـــذاری بـــر واردات محصولات چین 
بـــه کشـــور خـــود اقـــدام کرده انـــد، ناآگاهی 
سیاســـتگذاران صنعتـــی و معدنی کشـــور از 

ایـــن موضـــوع تعجب برانگیـــز اســـت.
معـــاون فـــروش و بازاریابـــی فـــولاد مبارکـــه 
واردات هدفمند فولاد را قابل قبول دانســـت 
و آن را بـــه معنای واردات فـــولاد صرفاً جهت 
افزایـــش اســـتفاده از ظرفیت هـــای تولیـــد 
در کشـــور معنـــا کـــرد و وارداتی را کـــه باعث 
تعطیلـــی کارخانه هـــا و کاهـــش اســـتفاده از 
ظرفیت هـــای داخلـــی باشـــد خیانتـــی بـــه 

ســـرمایه های ملی دانســـت.
معـــاون فـــروش و بازاریابـــی فـــولاد مبارکـــه 
و  تجـــار  توســـط  فـــولاد  ت  ا رد ا و  : گفـــت
صادرکننـــدگان محصـــولات غیرمرتبط برای 
اســـتفاده از ارز حاصـــل از صـــادرات بایـــد 
متوقـــف شـــود چراکـــه تجربـــه نشـــان داده 
نه تنهـــا بـــه مدیریـــت بـــازار کمـــک نمی کند 
بلکـــه در بســـیاری مواقـــع باعـــث التهاب در 

بـــازار می شـــود.
رضا حیدری در ادامه این نشســـت به رویکرد 
شـــرکت فـــولاد مبارکـــه در ســـال های اخیـــر 
اشـــاره کـــرد و گفت: شـــرکت در ســـه ســـال 
اخیـــر به ســـمت تولیـــد محصـــولات کیفی و 
ویژه رفتـــه و یکی از دلایل اصلـــی این امر نیز 
مطالبـــات صنعت لوازم  خانگی بوده اســـت. 
وی پروژه توســـعه ورق ســـرد و راه اندازی خط 
تولیـــد ورق های رنگـــی به ظرفیـــت ۱۲۰ هزار 
تـــن را یکـــی دیگـــر از اقدامات فـــولاد مبارکه 
در راســـتای تأمیـــن حداکثری نیـــاز صنعت 
لوازم  خانگی برشـــمرد و گفـــت: افتخارهای 
امـــروز فـــولاد مبارکـــه را مرهـــون تلاش های 
همـــه صنعتگران و بویـــژه صنعتگـــران دهه 
۶۰ می دانیـــم و امیدواریـــم در ادامـــه راه نیز 
با توســـعه ارتبـــاط با فعـــالان صنعـــت لوازم  
خانگـــی بتوانیـــم خدمـــات ارزنده تـــری بـــه 

صنعت کشـــور عرضـــه کنیم.
حیـــدری گفت: یکـــی از دلایل رویکـــرد تولید 

محصـــولات کیفـــی در فولاد مبارکـــه، نیازهای 
جدید صنعت لوازم  خانگی بوده اســـت که با 
بهره برداری از طرح های توســـعه فولاد مبارکه 
سهم این شـــرکت در تأمین نیازهای صنعت 

لوازم  خانگی افزایـــش خواهد یافت.
وی بـــا بیـــان اینکـــه فـــولاد مبارکه در ســـال 
گذشـــته ۲۰۰ هزار تن محصول بـــرای صنعت 
لوازم  خانگی تأمین کرده اســـت، اظهار کرد: 
افزایش رضایتمندی مشتریان در سایه توجه 

بـــه نیازهای ایـــن صنعت محقق می شـــود.
وی تأکید کـــرد: ایـــن حمایت فـــولاد مبارکه 
در واقـــع حمایـــت از مصرف کننـــده نهایـــی 
لـــوازم  خانگـــی اســـت و بـــر ایـــن باوریـــم با 
از کارخانه هـــای تولیـــدی مـــردم  حمایـــت 
بهره منـــد خواهنـــد شـــد چراکه ایـــن امر در 
کنتـــرل و جلوگیری از افزایـــش قیمت قطعاً 

تأثیرگذار اســـت.
حیدری اظهـــار امیدواری کرد که با اســـتقرار 
دولت جدیـــد و اعمال سیاســـت های جدید 
ارزی در کشـــور این مشـــکلات برطرف شـــود 
چرا کـــه در حـــال حاضـــر نرخ کنترل شـــده 
ارز باعث شـــده صـــادرات کاهـــش و واردات 

افزایش چشـــمگیر داشـــته باشد.
در ادامـــه ایـــن نشســـت، عبـــاس هاشـــمی 
دبیرکل انجمـــن صنایع لـــوازم  خانگی ایران 
بـــا بیـــان اینکـــه مشـــتری مداری همـــواره در 
فـــولاد مبارکـــه مـــورد توجـــه بـــوده اســـت، 
گفت: برگـــزاری نشســـت های صمیمی بین 
صنعتگـــران بویـــژه در زنجیره تأمین بســـیار 
مثبـــت اســـت. در ایـــن نشســـت ها می توان 
مشـــکلات و توقعات دو طرف را بررســـی کرد 
و راهکارهای مثبتی ارائه داد. مشتری مداری 
همـــواره در فـــولاد مبارکه مورد توجـــه بوده و 
صنعـــت لوازم خانگی مشـــتری وفـــادار فولاد 
مبارکه اســـت، از ســـویی طرح توســـعه فولاد 
مبارکـــه در زمینه ورق ســـرد و ورق های رنگی 
بســـیار خوب اســـت، ضمن اینکه ایجاد تالار 
دوم در بـــورس برای لوازم  خانگـــی و خودرو 

کمک حـــال صنعت خواهـــد بود.
وی ادامـــه داد: فـــولاد مبارکه در حـــوزه تولید 
ورق هـــای رنگی کارهای درســـتی انجـــام داده 
ح هـــای توســـعه خـــود را در  و همچنـــان طر
دســـت اجرا دارد. همچنین ایجـــاد تالار دوم 
در بورس کـــه برای محصولات لـــوازم  خانگی 
و خودروسازی ایجاد شـــده بسیار کمک حال 
صنعت کشـــور اســـت. هر اندازه فضای کاری 
بین طرفیـــن تعاملی تر و صمیمانه تر باشـــد، 
نتایـــج بهتـــری به دســـت خواهد آمـــد بویژه 
اینکـــه صنعـــت لـــوازم  خانگـــی از مشـــتریان 

وفـــادار فولاد مبارکه اســـت.

 مدیرعامـــل مجتمـــع فروکـــروم جغتای، گفـــت: طرح توســـعه ای تولید 
فروکروم کم  کربن در حال انجام اســـت و در ســـال آینده بـــه بهره برداری 
می رســـد. تولیـــد ایـــن محصول در حـــال حاضر در کشـــور وجود نـــدارد و 
از خـــارج وارد می شـــود. مهنـــدس کرامـــت رفیعی در حاشـــیه تور خبری 
بازدیـــد از مجتمع فروکروم جغتـــای در جمع خبرنـــگاران، ضمن تبریک 
روز خبرنـــگار گفت: یک موضوع وقتی در قالب یـــک خبر، در وقت خود، 
جـــای خود و بـــه اندازه خـــود، ارائه شـــود، اهمیـــت پیدا می کنـــد. دنیای 
امـــروز دنیای اخبار فراوان، از مســـیرهای فـــراوان اســـت. وی اظهارکرد: 
مجموعـــه فروکـــروم جغتـــای یکـــی از کارخانجـــات فروکروم در کشـــور و 
بزرگ تریـــن تولیدکننـــده فروکروم پر کربن اســـت. این مجتمع در ســـال 
۸۳ راه اندازی شـــد و از ســـال۹۶ راهبری به شـــرکت پارت گوال داده شده 
اســـت. واگـــذاری به پارت گوال باعث  شـــد در کمتر از ســـه ســـال به پنج 
برابـــری آنچه در اختیار دولت بود، برســـد. مدیرعامـــل مجتمع فروکروم 
جغتـــای، بیان کـــرد: فروکروم پرکربـــن، ماده خام فولاد ســـازی در جهان 
اســـت. اگر ایـــن مجتمع در کشـــور نبـــود واردات ایـــن ماده گلـــوگاه بود، 
البته بجز مـــا، مجموعه های دیگری نیز در کشـــور هســـتند. این کارخانه 
ظرفیت اســـمی ۲۵ هـــزار تـــن در ســـال را دارد کـــه فرایند اولیه ســـازی و 
فـــرآوری در کارخانـــه وجود دارد. بخشـــی از محصولات ایـــن کارخانه صادر 
می شود. از اواخر ســـال گذشـــته با چالش های صادرات مواجه هستیم. 
مالیـــات صـــادرات و نحوه رفع تعهدات ارزی، مشـــکل ایجاد کرده اســـت.  
رفیعی گفـــت: از وقتی توســـعه هایی در بخش فرآوری شـــده که راندمان 

را بـــالا می بـــرد، افزایـــش نیـــروی انســـانی قابل توجـــه و اشـــتغالزایی به 
صورت مســـتقیم و غیر مســـتقیم در منطقه ایجاد کرده است. همچنین 
طرح های توســـعه ای کـــه مرتبط با محصـــول این کارخانه اســـت، داریم. 
طـــرح توســـعه ای، فروکروم کم کربن، در حال انجام اســـت که در کشـــور 
وجـــود نـــدارد و فروکـــروم کـــم کربـــن از خـــارج وارد می شـــود. این طرح 
در مرحلـــه تأمیـــن اعتبار و قرارداد اســـت که یک ســـال آینـــده راه اندازی 
می شـــود. مهندس کرامت رفیعی با اشـــاره به صـــادرات محصول مجتمع 
بیان کـــرد: ظرفیـــت تولید تا ۳۰ هزار تن در ســـال اســـت و نیـــاز مصرفی 
داخـــل کشـــور، ۱۰ هزار تن خواهد بود. در کشـــور کارخانجـــات دیگری نیز 
وجـــود دارد کـــه به تولیـــد فروکروم پر کربن مبـــادرت می ورزنـــد. اگر تمام 
مصـــرف داخل از ایـــن کارخانه تأمین شـــود، حداقـــل ۱۵ تا ۲۰ هـــزار تن، 
ظرفیت صادراتی در ســـال داریم و عمده محصولات به کشـــورهای چین، 

روســـیه و هلند صادر می شـــود.

ایرنا

بنگاه

صادرات فولاد چین همه بازارهای جهان را تهدید می کند

 معاون فروش و بازاریابی شرکت فولاد مبارکه 
در نشست صمیمی با شرکای کسب وکار عرضه لوازم خانگی عنوان کرد

بنگاه

اولین کارخانه تولید فروکروم کشور به بهره برداری می رسد
مدیرعامل مجتمع فروکروم جغتای خبر داد

مســـیر  احـــداث  از  شـــیراز  شـــهردار  شـــیراز- 
دوچرخه  ســـواری ۲۵ کیلومتـــری و بزرگ تریـــن 
تله کابین کشـــور در بوستان کوهســـتانی دراک در 
این کلانشـــهر خبـــر داد. مســـیردوچرخه ســـواری 
از ابتـــدای منصورآبـــاد آغـــاز و به ســـمت ارتفاعات 
جوادیه، اکبرآباد، زیباشـــهر و در ادامه به ارتفاعات 
کـــوه نـــور و کوه های مشـــرف به شـــهرک ســـعدی 

می رســـد.
»محمدحســـن اســـدی« افزود: برای مردم شیراز، 
اســـتان فارس و حتی گردشـــگران دو پـــروژه پارک 
آبـــی بـــزرگ شـــیراز و آکواریوم آغاز شـــده اســـت. 
همچنیـــن در ایـــن کلانشـــهر بـــه جهـــت توســـعه 
حمل ونقـــل عمومـــی به صـــورت هم زمـــان ۴ خط 
متـــرو در حال اجراســـت. یک شـــهر زیرزمینی نیز 
وجـــود دارد که طـــی دو مرحله توانســـته ایم خط ۲ 

متـــرو را از میانرود بـــه میدان امام حســـین)ع( به 
بهره بـــرداری رســـانده و تا تابســـتان ســـال ۱۴۰۴ به 

کلبه ســـعدی برسانیم.
شهردار شـــیراز در خصوص وضعیت خط ۳ مترو، 
اظهار کـــرد: این خط از ابتدای شـــهرک گلســـتان 
تا بلـــوار دکتر شـــریعتی و ایســـتگاه شـــاهد  و خط 
۴ نیـــز از بلـــوار رازی، فلکـــه خاتـــون تا ســـیبویه و 
خیابان  انقلاب اســـلامی تا میدان احسان در حال 
اجراســـت. وی افزود: در صدســـال گذشته تعداد 
7۵ پـــل و تقاطع ســـاخته  شـــده اما طی دو ســـال 
گذشته عملیات احداث  ۳۸ پل و تقاطع در شیراز 
آغاز شـــده اســـت. در حقیقت، مردم شـــیراز لایق 
بهترین هـــا و اولین هـــا هســـتند و هـــر اقدامی که 
از ســـوی مجموعه مدیریت شـــهری انجام می شود 

وظیفـــه تک تک کارکنـــان این مجموعه اســـت.

اجرای طرح هادی در 870 روستای 
سیستان وبلوچستان

زاهدان - قـــرارداد اجرای طـــرح هادی در۸7۰ روســـتای 
سیســـتان وبلوچســـتان منعقـــد شـــده و بـــه زودی این 
طـــرح با مشـــارکت دهیاری هـــا و بنیاد مســـکن  اجرایی 

خواهد شـــد.
»ادهم کرد«، سرپرســـت دفتر امور روستایی استانداری 
سیستان و بلوچستان با اعلام اینکه اعتبارات روستایی 
سیســـتان و بلوچســـتان در ســـال جـــاری افزایـــش ۱۰۰ 
درصدی  داشـــته اســـت، اظهار داشـــت: ایـــن اعتبار در 
ســـال ۱۴۰۰، ۵۰۰ میلیارد ریال، ســـال ۱۴۰۱ بیـــش از ۲ هزار 
و ۹۸۰ میلیـــارد ریال و در ســـال ۱۴۰۲ حـــدود 7 هزار و ۹۱۰ 
میلیـــارد ریال بوده اما در ســـال جاری به بیـــش از ۶ هزار 
میلیـــارد ریـــال از محل اعتبـــارات ارزش افزوده رســـیده 
اســـت. سرپرســـت دفتـــر امـــور روســـتایی اســـتانداری 
سیستان و بلوچســـتان ادامه داد: در بحث ماشین آلات 
هم امســـال اقدامـــات خوبی انجـــام شـــده و ۵۲۱ قطعه 
ماشـــین آلات شـــامل لودر، تراکتور و نیســـان کمپرسی 
بـــه دهیاری های اســـتان در حال واگذاری اســـت. وی با 
اشـــاره به اینکه ۱۰۵ فقره تســـهیلات خرید ماشـــین آلات 
در مرحلـــه اول به دهیاری از طریق پســـت بانک تحویل 
داده شده، خاطرنشـــان کرد: ۲۵۴ عدد تسهیلات خرید 
ماشین آلات توســـط کمیته وام کشوری مصوب شده که 
بـــزودی در اختیـــار دهیاری ها قرار می گیـــرد. همچنین 
۱۵۰ خـــودرو حمل زباله بـــه صورت رایگان با مســـاعدت 
سازمان شـــهرداری ها و دهیاری های کشـــور و با پیگیری 
مجموعـــه دفتر روســـتایی به دهیـــاران اســـتان بزودی 

واگذار خواهد شـــد.

احداث طولانی ترین مسیر دوچرخه سواری در شیراز


